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 ها التعليمية والصحية في قضاء المدينةالتباين المكاني للمستقرات الريفية وخدمات

يهدف هذا البحث الى دراسة موضوعية تحليلية عن انماط التوزيع الجغرافي للمستقرات الريفية في قضاء المدينة ، اذ 
يخضع هذا التوزيع الى جملة من العوامل الطبيعية مثل ) الموارد المائية ، التربة ، السطح ، المناخ وعناصره ( فضلا عن 

لنقل واجتماعية والمتمثل بالقرب العشائري في التباين المكاني للانماط البشرية عوامل بشرية مثل التقنات الحديثة وطرق ا
للمستقرات الريفية . بيد ان هناك طرق احصائية مثل ) طريقة مربع كاي ، صلة الجوار( ساهمت ايضا في التباين 

لنمط المنتشر ، النمط ( انماط في منطقة الدراسة ) النمط الخطي ، ا3المكاني لانماط التوزيع . وبهذا شخصت )
 المتجمع( . 

 

Locative variation of rural  settlements and their education al and health services in the 

Al-Madina  distrrict  

The objective of this research is to analyze the geographical distribution patterns of rural 
settlements in the city's jurisdiction. This distribution is subject to a number of natural factors 
(water resources, soil, surface, climate and its components) as well as human factors such as 

modern technologies, In spatial variation of human patterns of rural stabilizers. However, there are 
statistical methods such as (the square method of Kai, neighborhood link) also contributed to 

spatial variation of distribution patterns. Thus, (3) patterns were identified in the study area (linear 
mode, diffuse pattern, aggregated pattern). 


